
Komise VN – zápis z jednání ze dne 8.4.2015 
 

  

Z á p i s  
 

z 1. jednání komise Rady HMP pro kultivaci Václavského náměstí, které se konalo dne 8.4.2015 

od 14:00 hod. v konferenčním sále Hotelu Adria Praha, Václavské nám. 26, Praha 1. 

 

 přítomni:  8 členů Komise, dle prezenční listiny 

 omluveni:  2 členové Komise 

    PhDr. Marek Moravec, PhD., externista 

    Mgr. Tomáš Dolanský, tajemník 

             

přizvaní odborníci: Ing. Radek Svoboda, ředitel SVM MHMP  

Luděk Burian, referent SVM MHMP  

Ing. Karel Doubek, Sdružení Nového Města Pražského 

Ing. arch. Vladimír Fialka, IPR Praha 

  

PROGRAM JEDNÁNÍ:  

 

1. Zahájení, představení členů 

  

2.  Revitalizace Václavského náměstí  
 

Předseda Komise požádal ředitele SVM MHMP, aby členy seznámil s vývojem 

a aktuálním stavem revitalizace Václavského náměstí. 

Ředitel SVM informoval členy o projektu vycházejícího z architektonické studie Cigler 

Marani Architects, a.s., o opatřeních, která byla provedena a zejména pak o studii 

proveditelnosti zpracované odborem SVM. Řešeným územím je spodní polovina 

Václavského náměstí, vymezená v dolní části ulicemi Na Příkopě a 28. října a v horní 

části ulicemi Jindřišskou a Vodičkovou. Navrhované řešení nové koncepce Václavského 

náměstí rozděluje celý prostor podélně na devět souměrných funkčních zón. Střední pruh 

náměstí bude tvořit hlavní podélnou osu s pohledem na sochu svatého Václava a budovu 

Národního muzea. Předpokládá se, že ve spodní části středního pruhu budou probíhat 

příležitostné akce a veřejné produkce. V horní části středního pruhu se předpokládá 

tramvajový provoz a současně návrh prověřil i prostorovou rezervu spodní části tohoto 

pruhu pro případné zavedení tramvajové tratě. Po obou stranách středního pruhu bude 

jednopruhová vozovka s dalším pruhem, určeným pro podélné parkovací stání. Parkovací 

místa budou vymezena stromořadím z platanů. Nové stromy budou osazovány 

do zvýšených obrub o průměru 2 m. Na parkovací pruh budou navazovat chodníky. 

V chodníku při levé straně náměstí (z pohledu od Můstku směrem k Muzeu) bude 

osazeno nové stromořadí. Vzhledem k menší šířce bude pravý chodník bez nově 

osázených stromů. Stávající lipové stromořadí na pravé i levé straně bude z větší části 

ponecháno k dožití. 

Chodník doplněný stromořadím bude sloužit jako zklidněná zóna. Na chodnících budou 

umístěny nově navrhované stánky s občerstvením, květinami nebo prodejem novin. 

Chodníky budou dále doplněny městským mobiliářem (lavičky, odpadkové koše, 

reklamní vitríny apod.). V prostoru chodníku při levé části náměstí budou vyústěny 

vjezdová a výjezdová rampa z budoucích podzemních garáží pro veřejné parkování. 

Čistě pěší zóna je navržena přibližně od středu řešeného území - od úrovně hotelu 

Ambassador (č.p. 840) a Kavárny Praha (č.p. 776). Pro zamezení vjezdu na pěší zónu je 

navržen zvýšený nájezd vedoucí příčně po celé šířce středního pruhu i pruhů vozovek 

a dva vyjížděcí sloupky. Takto budou moci do pěší zóny vjíždět pouze vozidla, mající ke 

vjezdu přístupové právo. Předpokládá se, že pěší zóna bude určena pro pořádání 

dočasných sezónních akcí (trhů, výstav, kulturních a sportovních akcí). 
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Vladimír Fialka seznámil členy se stanoviskem IPR Praha, tj. nesouhlas s vjezdovou 

a výjezdovou rampou z budoucích podzemních garáží s tím, že IPR Praha požaduje řešit 

celou plochu Václavského náměstí. 

 

Jan Adámek zmínil, že v kontextu s revitalizací horní části náměstí je zásadní řešit rovněž 

přeložku magistrály či tunel zahloubený před budovou Národního muzea. 
 

Daniel Hodek upozornil na skutečnost absence kolektorů v horní části náměstí, bez nichž 

by bylo nehospodárné tento prostor revitalizovat. Současně uvedl, že budovat vjezdovou 

a výjezdovou rampu v jiné části přilehlé lokality by bylo velmi komplikované. 
 

Matěj Stropnický uvedl, že je třeba vyslyšet stanovisko IPR Praha, avšak přesto zahájit 

revitalizaci spodní části, byť s výhledem na část horní. Současně požaduje zabývat se 

odděleně s investicí hl.m. Prahy (Václavské náměstí) a soukromého investora (podzemní 

garáže). 
 

Jiří Skalický uvedl, že OPP MHMP rovněž nesouhlasí vjezdovou a výjezdovou rampou, 

nicméně připustil variantu zachování dotčené plochy jako rezervy pro případné budoucí 

využití. 
 

Adriana Krnáčová požaduje, aby hl.m. Praha vybralo projektového manažera, který bude 

projekt revitalizace řídit a koordinovat, přičemž úvodem stanoví harmonogram 

nezbytných opatření spojených a stavebních prací. Současně požaduje, aby v rámci 

revitalizace byla samostatně řešena samotná stavba a mobiliář, veřejné akce apod. 
 

 

3.  Závěr 

 

Komise souhlasí s návrhem výběru projektového manažera, který bude pracovat 

na    platformě projektu vycházejícího z architektonické studie Cigler Marani 

Architects, a.s. 

 

Na příští jednání Komise bude pozván Doc. Ing. arch. Jakub Cigler, předseda 

představenstva Cigler Marani Architects, a.s. 

 

 

 

 

Termín příštího jednání Komise je stanoven na 23.4.2015 od 14:00 do 16:00 hod 

v zasedací místnosti č. 349, hlavní budovy Magistrátu hl.m. Prahy, Mariánské 

nám. 2, Praha 1. 

 

 

 

 

 

_________________________________________________________________________ 

Zapsal: Luděk Burian, tel.: 236 00 2542 

 

Za správnost: Jan Wolf, radní HMP – předseda Komise 

 

V Praze dne 10.4.2015 


